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原文：
文化类
文化传承和创新是十分复杂的议题。传承指保留传统文化，在逐代间保持和传递的过程。创新则是在文化传承的基础上，形成新的思想、思潮、艺术形式和社会实践。传承和创新相辅相成，形成良性循环。
[bookmark: _GoBack]传承是文化的基础和根基。通过传承，可以了解祖先的文化智慧，历史经验和传统的价值观，产生文化认同感和身份认同感，形成一种文化的连续性。人们可以学习过去的经验和启示，为现在和未来的发展提供指导。
创新是文化活力的源泉。创新可以通过对传统文化的再阐释和演绎，也可以吸收新的思想、理念和艺术形式。创新使得文化与时俱进，让文化得以更新和丰富，具有更高的包容性和活力。
文化创新应当是一个有机的发展过程。创新不仅能够保持和弘扬传统文化的精髓，也能够吸收新元素。文化创新应避免对传统文化的粗浅解读，对传统文化造成不可逆的损害。

译文：Cultural inheritance and innovation are very complex issues. Inheritance refers to the process of preserving traditional culture and passing it on from generation to generation. Innovation is the formation of new ideas, trends, artistic forms, and social practices based on cultural inheritance. Inheritance and innovation complement each other, forming a virtuous cycle.
Inheritance is the foundation and cornerstone of culture. Through inheritance, one can understand the cultural wisdom, historical experience, and traditional values of their ancestors, generate a sense of cultural identity and identity, and form a continuity of culture. People can learn from past experiences and inspirations to provide guidance for present and future development.
Innovation is the source of cultural vitality. Innovation can be achieved through reinterpreting and interpreting traditional culture, as well as absorbing new ideas, concepts, and art forms. Innovation keeps culture up-to-date, allowing it to be updated and enriched, with higher inclusiveness and vitality.
Cultural innovation should be an organic development process. Innovation can not only maintain and promote the essence of traditional culture, but also absorb new elements. Cultural innovation should avoid shallow interpretations of traditional culture, which can cause irreversible damage to traditional culture.
